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FIALA. JMÉNA MINISTRŮ
SI U ZEMANA OBHÁJÍ
KANDIDÁT NAMOŽNÉHO PREMIÉRA SE SPOJIL S PREZIDENTEM STRANA 2

Svátek slaví: Bohumír

Miss ČR
je Helena
Čermáková
V sobotu proběhlo finále
Miss České republiky.
Vítězkou se stala Helena
Čermáková z Otrokovic (upro-
střed). První Vicemiss ČR
Sarah Horáková z Velkých
Pavlovic (druhá zleva) vybojo-
vala i titul Miss Naděje. Ten
uděluje UNICEF za přínos cha-
ritě. Druhou Vicemiss ČR se
stala čerstvě osmnáctiletá
Valerie Váňová z Lomu (dru-
há zprava). Titul Miss Silueta
putuje do Plzně Barboře Kuče-
rové (vlevo). Titul Miss Sym-
patie, kterou volí veřejnost,
vybojovala Veronika Sandhol-
zová z Chlebů (vpravo). MISS ČR

S NAŠÍ HYPOTÉKOU
NEPŘIJDETE NA BUBEN
Splátky si můžete měnit zdarma,
kdykoliv chcete. Založte si náš účet a zkuste,
co dalšího s námi pohodlně vyřešíte.

I hypotéku můžete mít rádiairbank.cz

NEPŘIJDETE NA BUBENNEPŘIJDETE NA BUBEN

Ojetina jako investice.
Bazary zvedají ceny
Až o 15 %. Prodejci ojetých aut vám mohou dát za staré auto více než před rokem. Paradox. Pokud jste
loni koupili nový vůz, můžete jej teď prodat dráž. Havarijní pojištění. Nyní se vyplatí i u starých aut STRANA 6

inzerce



www.metro.cz DOMOV pondělí 8. listopadu 2021 02

Možný budoucí
šéf státní kasy
Stanjura nepřipou-
ští při jednání
s prezidentem
kapitulaci.

Možný budoucíministr finan-
cí Zbyněk Stanjura neočeká-
vá, že by nová vládní koalice
měnila kandidáty na minist-
ry kvůli možnému záporné-
mu postoji prezidenta Miloše
Zemana.
Předpokládaný premiér

a předseda ODS Petr Fiala by
na takové případné požadav-
ky nepřistoupil, uvedl Stanju-
ra v Otázkách Václava Morav-
ce v České televizi. „Jsem pře-
svědčený, že Petr Fiala jako
budoucí premiér bude stát
za svým návrhem a že si svůj
návrh obhájí a prosadí,“ zdů-
raznil Stanjura i v souvislosti
se spekulacemi, že prezident
by mohl mít výhrady k mož-
nému adeptu na ministra za-
hraničí Janu Lipavskému z Pi-
rátské strany. „Myslím, že by-
chom kapitulovali hned
na začátku, a je chyba těch,
kteří na to někdy v minulosti
přistoupili,“ poznamenal
Stanjura, jenž je prvním mís-

topředsedou občanských de-
mokratů.
V procesu jmenování kabi-

netu, jak jej sestavují koalice

Spolu a Pirátů se Starosty,
možný šéf státní kasy Stanju-
ra neočekává „žádné význam-
nější komplikace“. ČTK

důchod, pravidelné splátky úvěru citelně nabouraly
její domácí rozpočet. Úspory se tenčily. Co teď?
Marie náhodou narazila na produkt pro seniory, jímž

je Renta z nemovitosti. Chtěla vědět víc, a tak se obrá-
tila na společnost FINEMO.CZ. Jednání bylo otevřené,
věcné a seriózní. S úlevou zjistila, že v tísnivé finanční
situaci není sama, Rentu využily už stovky seniorů.
Paní Marie si vzala čas na rozmyšlenou. Zvážila

všechna pro a proti, a nakonec na výhodnou nabídku
kývla. Pak se věci daly rychle do pohybu. Nejprve do-
platila zbytek překlenovacího úvěru a něco si dala bo-
kem. Věděla, jak je ponižující, když chybí peníze. Splá-
tek Renty se nebála, ty přecházejí na dědice. Naštěstí
bydlela v místě, kde ceny nemovitostí stoupaly a zá-
jem o byty byl obrovský. Rekonstrukce navíc hodnotu
bytu významně zvedla. Paní Marie se znovu mohla
radovat ze svého domova, aniž by čehokoli litovala.

Když si paní Marie brala půjčku na rekonstrukci bytu, bylo jí 55 let. Těšila se na novou,
zděnou koupelnu a moderní kuchyň s myčkou nádobí. Měla dobře placenou práci, a tak
jí splátky překlenovacího úvěru ve výši necelých 4 000 Kč nepřipadaly nijak přemrštěné.
Situace se však dramaticky změnila, když odešla do důchodu.

Nemáte v důchodu na splácení půjčky? Marii pomohla Renta z nemovitosti.

Paní Marie byla odjakživa domácký typ. Jenže byt
potřeboval po čase zvelebit, protože staré vybavení
dosluhovalo. Proto se Marie v 55 letech rozhodla pro
radikální řez: nechá si byt za 400 000 Kč zrekonstruo-
vat! Vše dopadlo na výbornou a paní Marie se poho-
dlného bydlení nemohla nabažit.
Jenže štěstí netrvalo dlouho. Když začala pobírat

Výhody Renty z nemovitosti:
• Získáte peníze na cokoli
(najednou či postupně).

• Za života nemusíte nic splácet.

• Zůstáváte bydlet doma a jste nadále
majitelem svého bytu či domu.

• Můžete žít důstojněji a život si více užívat

Chcete vědět víc?
• Přečtěte si příběhy klientů
a odpovědi na nejčastější dotazy
nawww.rentaznemovitosti.cz.
• Vyžádejte si orientační kalkulaci zdarma.
• Můžete nám také zavolat na tel. 233 321 850.
• Jsme držiteli licence České národní banky
na poskytování spotřebitelských úvěrů.

inzerce

Démoni pomohli dětem
V Nových Hradech se v sobotu konal první ročník akce
Großberg Teufel’s Lauf, na který přijelo 200 alpských dé-
monických postav krampusů. Výtěžek z akce putuje na po-
moc českobudějovickému centru Bazalka, jež se věnuje
pomoci dětem s těžkým zdravotním postižením. MAFRA

Historie Jeseníků
Milovníci nejvyšších mo-
ravskoslezských hor se
na konci listopadu dočka-
jí nové velkoformátové ob-
razové publikace s ná-
zvem Čti Jeseníky. Na její
tvorbě se podílelo celkem
14 regionálních autorů
a odborníků. Do projektu
je zapojená i řada sběrate-
lů historických pohlednic
a fotografií z celé Moravy.

Čisté Plzeňsko
Plzeňský region má mezi
kraji ČR po jižních Če-
chách druhou nejnižší
hodnotu emisí tuhých zne-
čišťujících látek a oxidů
dusíku a třetí nejnižší emi-
se oxidu uhelnatého. Kro-
mě Plzně a okolí dálnice
D5 patří ke krajům s kva-
litním životním prostře-
dím. Informace zveřejnil
Český statistický úřad. ČTK

Předseda ODS Petr Fiala po vi-
deokonferenčním jednání
s hospitalizovaným preziden-
tem Milošem Zemanem uvedl,
že prezident po ustavující schů-
zi Sněmovny přijme demisi ny-
nější vlády ANO a ČSSD
premiéra Andreje Babiše.

● Kandidát sněmovní většiny
v podobě koalic Spolu a Pirá-
tů s hnutím STAN na nového
premiéra Fiala se pak se Zema-
nem znovu spojí. Na tomto
jednání prezidentovi předloží
seznam kandidátů do nového
kabinetu. Fiala podotkl, že
s hlavou státu konkrétní jmé-
na neprobíral. Zeman se po-
dle něho bude chtít minimál-
ně s některými kandidáty
na budoucí ministry setkat.

● Předsedkyně TOP 09 Markéta
Pekarová Adamová i místo-
předseda STAN Petr Gazdík
oceňují, že prezident postupu-
je standardně.

● „Prezident republiky a předse-
da ODS se dohodli na budoucí

spolupráci. S tím, že oba uvíta-
li nabídku na pravidelné
schůzky a pravidelná jedná-
ní,“ napsal na Twitteru prezi-
dentův mluvčí Jiří Ovčáček.

● Zdravotní stav prezidenta Mi-
loše Zemana podle lékařské-
ho konzilia i nadále vyžaduje
hospitalizaci, prezident se ne-
může naplno věnovat pracov-
ním povinnostem. Určit pro-
gnózu vývoje prezidentova
zdravotního stavu je obtížné,
bude záviset na vývoji one-
mocnění, které je samo „obtíž-
ně léčebně ovlivnitelné“. Ne-
zbytná je také spolupráce pa-
cienta. Před víkendem se
na tom shodlo lékařské konzi-
lium, které prověřovalo prezi-
dentův zdravotní stav.

● Podle členů konzilia má prezi-
dent špičkovou péči. Jeho
členové jsou například končící
rektor Karlovy univerzity
a lékař Tomáš Zima, chirurg
Pavel Pafko nebo ředitel ÚVN
a ošetřující lékař prezidenta
Miroslav Zavoral. ČTK

Krátce

„Fiala si jména
nových ministrů
u Zemana obhájí“

Fiala je na další jednání s prezidentem připraven
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Vánoční
jedle rostla
70 let
Letošní vánoční strom
pro město Olomouc daro-
vala rodina z Hluboček
u Olomouce. Třicetimetro-
vou a sedmdesátiletou
jedli douglasku pokáceli
včera. Výsledná výška
stromu umístěného na
Horním náměstí v centru
města bude 19 metrů.
Vánoční trhy začínají
už 19. listopadu a končí
23. prosince. ČTK

Denně zemře
40 Čechů.

Šíření nebezpečného korona-
viru se dál zvyšuje. Vzrůstá
počet nejen odhalených pří-
padů, těch bývá denně přes
devět tisíc ve všední dny, ale
také počty zemřelých pacien-
tů s covidem. Ministerstvo
zdravotnictví k sobotnímu ve-

čeru evidovalo celkem
31 022 zemřelých s potvrze-
nýmonemocněním. V posled-
ních dnech umírá denně po-
dobný počet nakažených
jako za celé prázdniny, tedy
přes 40 lidí. V sobotu labora-
toře odhalily 5736 nových pří-
padů covidu, zhruba
o 700 víc než před týdnem.
V nemocnicích bylo v sobotu
2585 nakažených, z toho
360 ve vážném stavu. Vyplý-

vá to z údajů na webu minis-
terstva zdravotnictví. Podob-
ně vysoké počty zemřelých
evidovalo ministerstvo napo-
sledy na začátku května.
Nejvíce lidí s covidem umí-

rá v Moravskoslezském kraji.
Dalším faktem v souvislosti
s koronavirem a severemMo-
ravy je to, že největším zdro-
jem nákazy jsou školská zaří-
zení. Ze škol se pak nákaza
následně šíří do rodiny. ČTK

Česko má za sebou kontroly
kvůli nařízení, aby hosté proka-
zovali svou bezinfekčnost.

● Hygienici s policií od čtvrtka
do soboty kontrolovali gastro-
nomické provozy, wellness-
nebo fitcentra. Hygienici
kontrolovali zejména bezin-
fekčnost zákazníků a zda
kontrolu dělají provozovatelé.
Problémy ve většině případů

nebyly zjištěny. Padlo jen ně-
kolik pokut, hygienici větši-
nou vše řešili domluvou.
V přestupkovém řízení fyzické
osobě hrozí sankce až 10 tisíc
korun, provozovateli až tři
miliony korun.

● O výsledcích sobotních
i čtvrtečních kontrol budou
hygienické stanice a policie
informovat nejdříve zítra.

Velkým tématem odborníků
ze zdravotnictví bylo v neděl-
ní Partii Terezy Tománkové
na CNN Prima News uznává-
ní protilátek proti novému
typu koronaviru.
Hosty byli například práv-

ník se specializací na zdravot-
nictví Ondřej Dostál nebomi-
nistr zdravotnictví AdamVoj-
těch. „Stát byměl uznávat při-
rozenou imunitu proděláním
nemoci. Protilátky by měly
chránit 1,5 až 2 roky,“ řekl
Dostál, který tak volal jen po
uznávání testů. „Každý, kdo
prodělal nemoc, nechť se na-
očkuje. To je ta nejlepší imu-
nita a pro tyto lidi epidemie
skončila. Nemusí nic řešit,
jsou stoprocentně chránění,“
řekl ministr zdravotnictví
Vojtěch včera na CNN Prima
News.
Hejtman Jihočeského kraje

a šéf Asociace krajů ČR Mar-
tin Kuba přiznal, že debata
během takto zásadní pande-
mie musí být otevřená a vše
se musí říkat tak, jak je. Rov-
něž podpořil názor kolegů
z praxe, že nejlevnějším a zá-
roveň nejúčinnějším způso-
bem boje s covidem-19 je oč-
kování. iDNES.cz

* Nabídka ovoce a zeleniny neplatí pro filiálky:
Ostrov, Praha-Hloubětín, Praha-Palmovka.

44,90
69,90
-35%

16,90
32,90
-48%

179,90
299,90
-40% SUPER CENA

69,90
pouze

NABÍDKA
PLATÍ OD 8. 11.
DO 9. 11. 2021

* Paprika
červená
dovoz Španělsko
I. jakost
1 kg

ORION
Studentská pečeť
mléčná/mléčná bílá
90 g
(=100 g 18,78)

ZONIN
Prosecco
rosé, cuvée
šumivé víno
Itálie
0,75 l láhev
(=1 l 239,86)

SAVO
Dezinfekce
Original
4 kg
(=1 kg 17,48)

4 kg
balení

Přes 31 tisíc. Smrt
s covidem roste

Kontroly restaurací dopadly dobře

Nebude se opakovat

200
Podle odborníků by se nyní
díky očkování neměla opako-
vat situace z jara, kdy byly ne-
mocnice zahlcené pacienty
s koronavirem a umíralo jich
i víc než 200 za den. Počet hos-
pitalizovaných se několik dní
drží nad 2000. V sobotu vyža-
dovalo nemocniční péči
2585 nakažených, o tisícovku
víc než před týdnem. Lidí ve
vážném stavu přibylo za po-
slední týden 140. Před rokem
leželo v nemocnicích v tuto
dobu přes 8000 lidí s potvrze-
ným onemocněním, ve váž-
ném stavu jich bylo přes 1100.

Práce z domova

49
Necelá polovina Čechů (49 %)
souhlasí s tím, že by se kvůli
nárůstu onemocnění opět
mělo pracovat převážně z do-
mova. Vyplývá to z průzku-
mu, který pro agenturu Před-
výběr.cz uskutečnila společ-
nost STEM/MARK mezi 510 re-
spondenty. Takzvaný home
office je jednou z možností,
jak omezením kontaktů zbrz-
dit epidemii. Ministr zdravot-
nictví Adam Vojtěch před pár
dny požádal firmy, aby kvůli
šíření covidu zaměstnancům
umožnili pracovat z domova,
pokud to je možné.

Po nemoci.
Ještě očkování
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Dlouhými roky kovaný poli-
tik Marek Benda se přesně
před týdnem stal novýmpřed-
sedou pražské organizace
ODS. Jelikož je v poslední
době znám coby velký podpo-
rovatel volební aliance Spo-
lu, většina od něj očekává, že
se dohodne s dalšími strana-
mi koalice a vytvoří tak něja-
kou podobnou partu „spik-
lenců“ i na pražské úrovni.
V kuloárech se navíc o Ben-

dovi začíná mluvit jako o člo-
věku, který nejen uklidní spo-
ry ve straně, ale také možná
vyrazí do boje o post příštího
primátora. Není proto divu,
že není příliš velkým fanouš-
kem současného šéfa kraje
Zdeňka Hřiba.
„Určitě chci navazovat

na mého předchůdce – zastu-
pitele a starostu městské čás-
ti Praha 9 Tomáše Portlíka
a jeho vedení. Myslím, že
jsme se s pražskou ODS vyda-
li správným směrem.Mým zá-
jmem je vytvořit silnou kan-
didátku a uspět příští rok ve
volbách do pražského magis-
trátu,“ říká pro Metro Benda.

V ODS jste jeden z nejvý-
raznějších zastánců koalič-
ního projektu SPOLU.
V Praze toto uskupení udě-
lalo zhruba čtyřicetipro-
centní výsledek. Můžete
v komunálních volbách
toto číslo zopakovat?
Zcela zjevně se ukázalo, že

pražský výsledek není jen
součtem preferencí jednotli-
vých stran, ale přináší něco
navíc v podobě ochoty i po-
měrně indiferentních lidí
včetně těchmladších, jít volit
slušnou a sjednocenou pravi-
ci. Každý to známe ze svého
okolí, od svých dětí a přátel,
od lidí, které jsme potkávali
v průběhu kampaně. To je fe-
nomén, který by neměl být
promarněn.

Takže tandem SPOLU pů-
jde i do pražských voleb?
Pokládám za svoji povin-

nost v projektu i na pražské
úrovni pokračovat. Pone-
chám samozřejmě na jednot-
livých městských částech,
jak si budou sestavovat svoje
kandidátky, to je jejich zod-
povědnost, ale na pražské
úrovni chci za partnery
z KDU-ČSL a TOP 09 vyrazit
a pokusit se najít společné ře-
šení.

Jak se stavíte k současné
pražské vládní koalici, je-
jíž součástí jsou i vaši spo-

jenci z řad TOP 09? Pokud
by se do čela města dosta-
la koalice vedená ODS, co
by se dělo dál?
Řekl bych, že je právě mojí

výhodou, že nejsem bezpro-
středně angažován v zastupi-
telstvu hlavního města,
a tedy se na úrovni Prahy
neúčastním dílčích šarvá-
tek. Současné vedení hlavní-
ho města v čele s primáto-
rem Hřibem pokládám za
mimořádně aktivistické
a chaotické.

Proč?
Současná míra ucpanosti

a neprůjezdnosti Prahy ničí
i mne, který převážně jezdí
hromadnou dopravou. Praha
potřebuje dobrou a rozum-
nou správu. Vstřícnou i k roz-
voji podnikání a provozování
živností.

Současnou koalici
na magistrátu kritizuje
za špatnou dopravní situa-
ci v Praze mnoho politiků.

Návrhů na řešení ale mno-
ho nepadlo. Máte v součas-
nosti nějaké plány, jak si-
tuaci zlepšit?
Priority máme v oblasti do-

pravy nastavené dlouhodobě
pořád stejně. Dostavbu okru-
hů, výstavbu a zkapacitnění
P+R parkovišť a koordinaci
oprav, aby nedocházelo ke
zbytečným kolonám. Praha
je naše hlavní město, žije tu
skoro jeden a půlmilionu lidí
a doprava bude vždy důležité
téma. Já osobně jsem byl
vždy odpůrcem takových
těch ideologicky motivova-
ných snah udělat z Prahy ně-
jaký skanzen, v němž je osob-
ní automobil sprosté slovo.

Tím narážíte na rétoriku
současné pražské koalice?
Ano. Lidé prostě někdy

chtějí jet autem, někdy jít
pěšky a někdy použít MHD.
Město k tomu musí nabízet
prostor a poskytovat servis
v podobě údržby, a ne Praža-
ny vychovávat.

Jaká byla vaše hlavní moti-
vace ke kandidatuře
do čela pražské buňky?
Šlo o dlouhodobější plán?
Nebo vás, jak se říká, vy-
tasili jako divokou kartu
na poslední chvíli?
Určitě se nejednalo o něja-

ké spontánní rozhodnutí, ale
o dlouhodobější a strukturál-
nější úvahu podpořenou skvě-
lým výsledkem v parlament-
ních volbách. Dlouhodobě se
ukazuje, že Praha potřebuje
zejména v oblasti nadregio-
nálních dopravních staveb
jako okruh a metro úzkou
spolupráci se státem. To je je-
den z cílů mé kandidatury
nejenom na úrovni ODS, ale
i na úrovni státu, propojit vlá-
du a ideálně, věřme, budoucí
vládu nad Prahou.

Vminulých týdnech pro-
běhla médii kauza dělení
IT zakázek na magistrátu,
která se údajně neuskuteč-
nila úplně standardně
(více v boxu výše). Zda jde

skutečně o tunel, zkoumá
antimonopolní úřad. Jak
by se měla situace řešit?
Tak v prvé řadě je to otázka

politické odpovědnosti pri-
mátora Hřiba, potažmo celé
koalice. Myslím si, že pokud
z toho nevyvodí dotčení lidé
příslušnou odpovědnost, voli-
či jim to spočítají i s úroky.
Pražský volič je na podobné
věci velmi citlivý, což je
dobře. Případná trestněpráv-
ní rovina je na posouzení ně-
koho jiného. Já osobně fa-
nouškem politicky motivova-
ných trestních oznámení ne-
jsem.

Jste v současnosti nejdéle
sloužícím poslancem.
Ve Sněmovně jste tuším
skoro třicet let. Jaké zkuše-
nosti ze sněmovní politiky
na komunální úrovni nejví-
ce využijete?
Myslím, že jsem se za své

působení v Poslanecké sně-
movně naučil sjednávat a ne-
gociovat různé dohody, aby
všechny strany odcházely
alespoň částečně spokojené.
Chtěl bych i na pražské úrov-
ni přispět ke zmírnění kon-
fliktů a hledání společných
zájmů.

Bendovo zvolení do vedení pražské ODS má širší politický význam

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Podivné IT zakázky

Vedení magistrátu, kterému
šéfuje primátor Zdeněk Hřib,
je kvůli možnému neoprávně-
nému dělení zakázek
v hledáčku Úřadu pro ochra-
nu hospodářské soutěže.

● Hodnota zakázky, kterou
může firma dostat bez soutě-
že, nesmí překročit dva mi-
liony korun. Některé podni-
ky však od magistrátu získá-
valy zakázky opakovaně
a v součtu tak dostaly
i několikanásobně více.

● Antimonopolní úřad prově-
řuje IT zakázky v celkové
hodnotě 60 milionů.

● Primátor Hřib obvinění popí-
rá. Podle něj vše proběhlo
v souladu s předpisy magis-
trátu. Podmínky se zde do-
konce nedávno zpřísnily,
a to kvůli vyšší transparenci.
Nově se musí vyhlásit veřej-
ná soutěž u jakékoli zakázky
nad 500 tisíc korun. ČTK

Až donedávna to vypadalo,
že dojde po volbách ve vedení
pražské opoziční strany k sou-
boji mezi tehdy ještě stávajícím
šéfem pražské organizace To-
mášem Portlíkem a místopřed-
sedou Jiřím Zajacem.

● Benda byl dle politologů
do čela zvolen z prostého dů-
vodu – může zájmy buňky pro-
sazovat na celostátní úrovni

snáze než jeho rivalové. Port-
lík se v příštích volbách s vel-
kou pravděpodobností stane
volebním manažerem.

● Bendovo zvolení do vedení
pražské ODS má širší politický
význam i proto, že je jedním
z nejdůležitějších spojenců
předsedy a kandidáta na pre-
miéra Petra Fialy. Celkem lo-
gicky se o něm tak v kuloárech

strany hovoří nejen jako o pří-
padném kandidátovi na vede-
ní Prahy, ale i příštím předse-
dovi poslaneckého klubu ODS.

● Benda zasedal už v porevoluč-
ní České národní radě, od té
doby je s výjimkou dvou let
poslancem. Je tak nejdéle slou-
žícím členem dolní parlament-
ní komory. Za sebou má deset
volebních období.

Marek Benda má za sebou už deset volebních období. Je nejdéle sloužícím poslancem. MAFRA

Benda: Jsem proti snaze
udělat tu skanzen bez aut
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Než půjdete
k doktorovi,může-
te zkusit umělou
inteligenci.

Dvě třetiny Čechů vyhledáva-
jí na internetu informace
ke svému zdraví. To je v ev-
ropském měřítku poměrně
vysoký podíl, který ale překo-
návají například Finové, uká-
zala analýza projektu Česko
v datech.
Z údajů společnosti Google

pak vyplývá, že mezi bolest-
mi Čechy nejčastěji zajímá
bolest hlavy, mezi zažívacími
potížemi průjemamezi civili-
začními chorobami nejčastě-
ji hledají informace o stresu.

„Léčba Googlem“
Svěřit se on-line vyhledáva-

či se svým zdravotním sta-
vem má své výhody, ale také
rizika. Jak odhalila harvard-
ská studie, vyhledávání sym-
ptomů na internetu může být
nepřesné, a dokonce nebez-
pečné. Špatná identifikace ne-

moci a následná samoléčba
mohou spíše uškodit, než po-
moci. Další četné studie navíc
poukazují na to, že vyhledává-
ní vlastní diagnózy na interne-
tu může způsobovat úzkosti,
a dokonce posedlost tímto jed-
náním, kterou vědci pojmeno-
vali kyberchondrie.

Jak uvádí psycholožka Kate-
řina Lukavská z Kliniky adik-

tologie 1. lékařské fakulty
Univerzity Karlovy a Všeobec-
né fakultní nemocnice v Pra-
ze: „Konkrétně jde o nadměr-
né, nutkavé a nekontrolova-
telné vyhledávání medicín-
ských informací na interne-
tu, které jemotivované potře-
bou ulevit si od stresu či úz-
kosti způsobené starostmi
o své zdraví. Pro jedince trpí-

cího kyberchondrií předsta-
vuje vyhledávání informací
významnou časovou zátěž
a postupně dochází k narůstá-
ní úzkosti a prohlubování
problémů.“

Nabídne rychlou radu
Pomoci bymohla umělá in-

teligence, která už v dnešní
době například umožňuje vy-
tvářet takzvané chatboty.
Tedy on-line průvodce urči-
tou problematikou, kteří li-
dem usnadňují cestu k po-
třebným informacím. Na čes-
kém internetu od letošního
jara funguje Medik Leo –
chatbot, který uživateli polo-
ží několik otázek k celkové-
mu zdravotnímu stavu
a k problémům, jež člověka
zrovna trápí. Skrze výběr od-
povědí „Ano“, „Ne“ a „Ne-
vím“ se uživatel dostane až k
závěrečné zprávě, která na-
poví, o jakou diagnózu by
mohlo jít. Zároveň mu Me-
dik Leo doporučí návštěvu
praktického lékaře nebo pří-
slušného specialisty.
„Hlavní výhodou je, že

chatbot vychází pouze z ově-

řených dat poskytnutých lé-
kařskými týmy a datovými
specialisty. Na základě infor-
mací od uživatele dokáže po-
kládat navazující otázky a vy-
hodnocovat odpovědi na ně.
Tento proces se několikrát
opakuje a díky tomu je pod-
statně přesnější a bezpečněj-
ší než běžné využívání inter-
netových vyhledávačů.

„Rozhovor“ s chatbotem
V současnosti Medik Leo

dokáže orientačně stanovit
přes 600 různých diagnóz
a rozpoznat více než
1200 symptomů. Celkově je
pak schopen vyřešit 93 pro-
cent dotazů, se kterými se
na něj lidé obrací,“ vysvětluje
Markéta Filová,manažerka ži-
votního pojištění Generali
České pojišťovny. Technolo-
gii lídr domácího pojistného
trhu nasadil letos. Filová však
upozorňuje, že „rozhovor“
s chatbotem slouží pouze
k získání základních informa-
cí o možném onemocnění.
V případě potíží by po něm
vždy měla následovat návště-
va lékaře. MET

Robot pomůže, návštěvu lékaře ale nenahradí. PROFIMEDIA

VÁNOČNÍ DÁRKYVYŘEŠÍME

SPOLU

Pustíte si k tělu chatbota?

inzerce
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Hydratuje a osvěžuje normální
a lehce se mastící vlasy.
Složení s rostlinnými tenzidy
myje vlasy šetrným způsobem.

alverde
bylinný šampon
na vlasy
200 ml

5790
28,95 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 03.06.2021 57,90Kč

KčDORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

certifikovaná
přírodní kosmetika

VEGAN

inzerce

Z Liberce do Vratislavic nad Nisou po nových kolejích ČTK

Auta, servis,
náhradní díly.
S drahotou
na čtyřech kolech
pozor na adekvátní
havarijní pojištění.

Nouze o ojeté vozy na čes-
kém trhu spustila výrazný
nárůst jejich cen. Děje se tak
něco nevídaného – z běž-
ných ojetých automobilů se
nyní stává investiční kapitál,
protože dva roky starý vůz
může v současné chvíli maji-
tel prodat i nad pořizovací ce-
nou.
Situace se ale dotýká i pojiš-

ťovacího trhu, protože stejně
s cenou automobilů rostou
i ceny náhradních dílů, servi-
su a mzdové náklady v auto-
opravárenství. Podpojiště-
ných vozů může být na desít-
ky procent.
Podle Asociace prodejců

použitých automobilů-auto-
bazarů ČR má současná si-
tuace na trhu ojetých vozů
dvě příčiny – jednak zde hra-
je roli zvýšený zájem zákaz-
níků, kteří kvůli koronaviro-
vému lockdownu odložili
svou poptávku, jednak je
na straně nabídky nedosta-
tek nových vozidel.
Těžit z tohomohoumajite-

lé starších automobilů, kteří
zvažují jejich prodej. Výkup-
ní ceny v autobazarech se to-
tiž poměrně citelně zvedají,
u některých značek a mode-
lů dokonce až o 15 procent.
Podle společnosti Cebia le-
tos navíc došlo k zajímavé si-
tuaci. Kdo si loni koupil oje-
té auto, mohl ho v mnoha
případech letos prodat dráž,
a to i přesto, že bylo o rok
starší.

Podle předsedy Asociace
APPAA Petra Přikryla bude
mít současná situace vliv
i na prodejní ceny: „Je to vcel-
ku logické – výkupní ceny
rostou, lze tedy očekávat, že
jakmile se tyto nově vykou-
pené vozy dostanou do pro-
deje, budou mít vyšší cenov-
ku než v předchozím obdo-
bí.“
Strmý růst cen ojetin sle-

duje i leasingová společnost
Arval, podle níž cena ojetých

vozů meziročně vzrostla až
o čtvrtinu. „Největší poptáv-
ka je po vozech s nízkým ná-
jezdem kilometrů. V loň-
ském roce jsme prodali
po operativním leasingu
přes 4200 vozidel s komplet-
ní servisní historií (a garanto-
vaným nájezdem kilomet-
rů.) V současné době je po-
ptávka po ojetých vozech
tak silná, že zákazníci kupu-
jí prakticky vše a na katego-
rie vozů, tedy zda se jedná

o auta typu SUV, nebo com-
bi, se příliš neohlížejí,“ říká
Tomáš Masopust, vedoucí
prodeje ojetých vozidel
po operativním leasingu spo-
lečnosti Arval.
Vzhledem k růstu hodno-

ty ojetých automobilů by
měli řidiči bedlivěji hlídat
i pojištění svého vozu. Napří-
klad tisková mluvčí pojišťov-
ny UNIQA Eva Svobodová
upozorňuje, že s cenami
vozů rostou i ceny náhrad-

ních dílů a cen autoservisů.
Minimálně do pěti let stáří
by tak podle ní mělo mít ha-
varijní pojištění každé auto,
avšak se současným růstem
cen se může vyplatit i u star-
ších aut s tím, že se zároveň
může hodit i připojištění
skel, pneumatik a ráfků.
„Je to hodně individuální.

U ojetého vozu je třeba brát
v potaz stáří a cenu pořízení.
Vždy také záleží i na finanč-
ní situaci dotyčného – jak
velkou investicí v kontextu
celého hospodaření domác-
nosti nákup vozu byl. Často
si ale lidé platí havarijní po-
jištění i na starší vozy, proto-
že jim prostě přirostly k srd-
ci,“ říká mluvčí pojišťovny
Svobodová. Podle ní se také
zvyšuje zájem o připojištění
a asistenční služby, jako je
například úrazová asistence,
která zajišťuje domácí servis
pro osoby po autonehodě,
které nejsou schopné bě-
hem léčby úrazu vykonávat
běžné činnosti.
Na podpojištění upozorňu-

je také pojišťovna Direct,
a to právě v souvislosti s růs-
tem cen ojetých vozů. „Pod-
pojištění zjišťujeme až v pří-
padě, kdy se stane škoda.
Každopádně odhadujeme,
že podpojištěných aut bude
v desítkách procent. I proto,
že se auta poslední dobou
zdražují,“ říká Michal Kárný
z pojišťovny Direct a souhla-
sí, že s růstem cen v autoser-
visech je namístě, aby řidič
zvážil havarijní pojištění.
„Pokud majitel auta nechce
platit opravy ze svého, je
dobré si havarijní pojištění
sjednat. Pomůžeme mu při
nehodách, které zaviní, při
srážce se zvířetem, proti van-
dalůma zlodějům a proti pří-
rodním živlům,“ dodává Kár-
ný. MET

Cizinec
s 4,27 promile
Jednačtyřicetiletý cizinec
řídil v sobotu po poledni
v Brně auto, přestože měl
4,27 promile alkoholu
v krvi. Policisté ho zadrželi
díky jinému řidiči, který si
všiml kličkujícího naboura-
ného vozu, otočil se a vy-
dal se za ním. U železniční-
ho přejezdu v Tuřanech
auto zablokoval, vytáhl
klíčky ze zapalování a jeho
spolujezdkyně zavolala po-

licii, uvedli jihomoravští
policisté. Policisté zjistili,
že muž měl zákaz řízení,
skončil proto v cele před-
běžného zadržení. ČTK

Konec šotoušské
atrakce
Mezi Libercem a Jablon-
cem nad Nisou zanikla uni-
kátní úzkorozchodná tram-
vajová trať, která fungova-
la od roku 1955. Jednalo se
o nejdelší meziměstskou
trať svého druhu v Česku.

Původní metrový rozchod
byl rozšířen na standard-
ních 1435 mm. O víkendu
byla pro klasické tramvaje
otevřena část této trasy
mezi Libercem a Vratislavi-
cemi nad Nisou (viz foto).
Odsud až do konečné za-
stávky v Jablonci zatím jez-
dí autobusy. Zajímavostí
této tramvajácké atrakce
bylo, že jste tady mohli
vidět při jednom směru
vedle sebe koleje tři. Moh-
ly tu totiž jezdit jak tram-
vaje s koly blíže u sebe,
tak ty standardní. MAP

Z ojetin se stává investiční
kapitál. Lze je dobře pojistit?

Krátce



TIPY Z LÉKÁRNY PŘÍMO NA MÍRU!
KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Konzistence masti s extrakty z 10 léčivých bylin je na bázi včelího vosku, jenž
věrně kopíruje funkci a účinek původního živočišného sádla. Eukalyptová silice
rozpouští tuhé hleny a uvolňuje ucpaný nos, tymiánová silice usnadňuje vykašlávání
usazeného hlenu z dýchacích cest a usnadňuje dýchání. Psí sádlo se tradičně maže na hruď
a záda, ale je možné aplikovat menší množství také pod nos a do oblasti spánků. Mast obsahuje rovněž
hydratační přísady, které dokonale pečují o pokožku.

Dejte sbohem unaveným očím s doplňkem stravy
Ocutein® Brillant Lutein 25 mg z prémiové řady
Da Vinci Academia s nejvyšším množstvím luteinu*
a vitaminem A pro maximální a dlouhodobý účinek.
Jako jediný obsahuje také fosfatidylcholin a další účinné
látky. Například zinek přispívající k udržení normálního
zraku a selen a měď, které přispívají k ochraně buněk
před oxidačním poškozením.

Pokud už vás unavuje zkoušet na lupy všechno možné, zkuste to ji-
nak. Sázkou na jistotu je Capillus šampon proti lupům, který díky
jedinečnému složení poskytuje maximální účinnost, jelikož zasaženou
pokožku okamžitě hydratuje, zabraňuje
jejímu dalšímu vysychání
a tím i další tvorbě ne-
žádoucích lupů. Uni-
kátní kombinace
konopného oleje
a majoránky po-
siluje a zaceluje
vlasovou po-
kožku. Grepová
semínka účinně
bojují s přemno-
ženými kvasinka-
mi, a tak ulevují od
nepříjemného svědění.

REVMABLOK AKUT omezuje bolest,
brnění a trnutí kloubů, zklidňuje
zánět a zlepšuje hybnost klou-
bů. Obsahuje léčivou rašelinu
a masážní mikroperličky spolu se
zklidňujícími rostlinnými extrak-
ty v čele s šišákem bajkalským,
rozrazilem, světlíkem, rozmarý-
nem a bazalkou. Díky této kombi-
naci účinně potlačuje zánět, bolest
a ztuhlost kloubů a přináší rychlou
úlevu. Přípravek je speciálně vyvinutý
i pro malé klouby ruky a nohy a vyznačuje se příjem-
nou a nelepivou konzistencí. Při pravidelném použí-
vání zdravotnického prostředku REVMABLOK AKUT
dochází k úlevě postižených kloubů a také k prevenci
vzniku tohoto problému.

Vmrazivých dnech se kašel a nachlazení vyhne pouze
málokomu. Proto je dobré se pořádně připravit. Vyzkoušejte
zaručený zdravotnický prostředek PSÍ SÁDLOMedical
Dr. Weiss. Bylinnoumast, která je vyráběna podle origi-
nální receptury legendárního švýcarského léčitele.

Jsou vaše oči stále častěji unavené od televize, monitoru počítače
či ostrého slunce? Pak je vhodné začít doplňovat potřebné látky,
které jsou důležité pro jejich správnou funkci.

DÁREK PRO VÁS: 30 tobolek navíc +
OCUTEIN® SENSIGEL
zdarma

Lupy, lupy, lupy…Problém, který před okolím
neukryjete. Ať už vás trápí lupy suché, volně padající
z vlasů jako sníh, nebomastné, jež se vyznačující
žlutými ložisky pevně přichycenými k pokožce hlavy,
vždy je potřebamít pevné nervy a hlavně nevěřit
babským povídačkám.

Vyzkoušeli jste již nespočet
přípravků na bolest kloubů
a nic pořádně nezabírá?
Na první náznaky revmatu
i běžnou bolest kloubů je tady
novinka REVMABLOK AKUT.

Bylinná mast na pru
o

du�ky

STOP unaveným očím!

Konec babským radám
lupy zničí konopí

Řekněte NE
revmatickým
kloubu
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ElonMusk vybídl
uživatele Twitte-
ru, aby rozhodli,
zda má prodat část
svých akcií v Tesle.

„V poslední době se hodně
mluví o tom, žemé zisky jsou
prostředkem vyhýbání se da-
ním, takže navrhuji prodej
deseti procent svých akcií
Tesly. Podporujete to?“ na-
psal vizionář Musk v sobotu
na svém twitterovém účtu.
K příspěvku připojil hlaso-

vací mechanismus, který
umožnil uživatelům vybrat
z možností „ano“ a „ne“.
Musk zdůraznil, že se bude
výsledkem hlasování, jež
skončilo včera ve 20.00, bez-
výhradně řídit. Výsledek?
Krátce před deadlinem bylo
jasno: 57 procent z bezmála
čtyřmilionů hlasujících se vy-
jádřilo pro prodej části akcií.

Jak na miliardářskou daň?
Musk hlasování inicioval

poté, co se v americkém Kon-

gresu objevil návrh na zdaně-
ní majetku miliardářů, jež by
pomohlo financovat sociální
a klimatické programy prezi-
denta Joea Bidena. V dřívěj-
ších příspěvcích šéf Tesly mi-
liardářskou daň kritizoval,
napsala agentura Reuters.
Musk na Twitteru rovněž

upozornil, že nepobírá žád-
nou mzdu. „Pouze vlastním
akcie. Jedinou cestou, jak pla-
tit osobně daně, tak pro mne

je prodej akcií,“ dodal. Mus-
kův twitterový účet má zhru-
ba 62,5 milionu sledujících.
Musk je nyní podle žebříč-

ku miliardářů agentury
Bloomberg nejbohatším člo-
věkem světa s majetkem
v hodnotě 338 miliard dola-
rů, zhruba 7,4 bilionu korun.
Tržní hodnota Tesly začát-
kem minulého týdne poprvé
překonala hranici bilionu do-
larů. HAL a ČTK

Polyethylentereftalát, vše-
obecně známý pod zkratkou
PET, v roce 1941 patentovali
britští vědci John Rex Whin-
field a James Tennant
Dickson. K petce, jak ji zná-
me nyní, bylo potřeba ujít ješ-
tě delší kus cesty.
Samotná PET lahev byla pa-

tentována až v roce 1973.
Na trhu se PET lahve objevily
v roce 1978. V lahvích se
mezi prvními ocitly nápoje
Coca-Coly a Pepsi. Pro spotře-
bitele v té době představova-
la PET lahev značné výhody.
Byla daleko lehčí než tehdy
používané skleněné lahve,
nerozbíjela se a byla uzavíra-
telná. To znamená, že nebylo
nutné vypít celý nápoj najed-
nou. I na takové výhody PET
lahví upozorňovaly v té době
vysílané reklamy.
Do Československa se PET

lahve dostaly až po roce 1989.
„V začátcích byli lidé PET lah-
vemi nadšení. Lépe se s lahve-
mi manipulovalo, byly lehčí
a také se lépe skladovaly,“
vzpomíná Zdeněk Juračka, ex-
prezident Svazu obchodu
a cestovního ruchu ČR.

„Všichni cítili, že tato no-
vinka přišla ze Západu a byla
jakýmsi poslem technického
pokroku, kterého se z opačné
světové strany nedostávalo,“
přidává svůj postřeh Jiří To-
cháček z brněnského VUT.
A zdůrazňuje, že PET lahve
byly výrazně spolehlivější
než ty polyethylenové, které
již na trhu existovaly. „Poly-
ethylenové lahve často pras-
kaly, neměly možnost udržet
v nápoji bublinky, a navíc ne-
mohly být průhledné,“ dopl-
nil Tocháček. iDNES.cz

Elon Musk nabídl část svého bohatství. TESLA MOTORS

John RexWhinfield SCPR

Důkaz o spoušti
Po letních záplavách, kte-
ré zpustošily části západ-
ního Německa a připravi-
ly o život bezmála
200 lidí, bylo jen v nej-
hůře postiženém okrese
Ahrweiler odklizeno více
než 300 tisíc tun suti a od-
padu. Odpovídá to množ-

ství, které by zde za nor-
málních okolností vznika-
lo 40 let.

Lidé nemají zájem
V Německu sílí volání
po znovuzavedení bezplat-
ných testů na covid-19. Po-
dle šéfa lékařské komory
se ukazuje, že nutnost

hradit testy z vlastní
kapsy nemotivuje lidi ve
zvýšené míře k očkování.

Glasgow na nohou
Přes 100 tisíc lidí se v so-
botu zúčastnilo protestní-
ho pochodu v dějišti kli-
matické konference OSN,
ve skotském Glasgow. ČTK

Reggae kouzelník skonal
Po krátké nemoci zesnul hudebník Astro, zakládající člen
britské reggae skupiny UB40. Potomkovi jamajských imi-
grantů bylo 64 let. UB40 prorazila na začátku 80. let
svým jedinečným pojetím britského reggae, oblíbené
byly zejména její hity Red Red Wine a Can’t Help Falling
In Love. Skupina z Birminghamu, jejíž název odkazoval
na číslo úředního formuláře pro žádost o podporu v neza-
městnanosti, prodala přes 70 milionů desek. Tři její sklad-
by se dostaly do čela britské hitparády. ČTK

Nejbohatší člověk
rázem zchudne

Petka má 80 let.
Přinesla ji revoluce

inzerce

Krátce
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Soud v italské Kalábrii vynesl
verdikt nad 91 členy italské
mafie ‘Ndrangheta nebo lid-
mi s ní spojených – přičemž
70 jich odsoudil. Někteří
z nejnebezpečnějších členů
uskupení dostali 20 let věze-
ní, jak žádala prokuratura.
Odsouzení byli obžalováni

mimo jiné ze spojení s mafií,
pokusu o vraždu, obchodu
s drogami, praní špinavých

peněz, vydírání a z nelegální-
ho držení zbraní. Je to největ-
ší proces s italskou mafií
od 80. let minulého století.
S dalšími 355 obžalovanými
soud pokračuje a očekává se,
že potrvá dva roky.
Hlavní žalobce Nicola Grat-

teri, jenž přes tři desetiletí
žije kvůli boji proti mafii
pod policejní ochranou, vyjá-
dřil nad rozsudky spokoje-

nost. „Z 91 obžalovaných
bylo 70 domněle nevinných
odsouzeno,“ podotkl.
Vyšetřování trvalo několik

let a většinu z obžalovaných
policie zadržela v prosinci
2019 při raziích v Itálii, Ně-
mecku či Švýcarsku.
Dosud největší proces s ital-

skou mafií se odehrával v le-
tech 1986 až 1992 a týkal se
Cosy Nostry. ČTK

Rakouská očkova-
cí centra o víkendu
praskala ve švech.

Zvýšený zájemo očkování při-
neslo razantní zpřísnění covi-
dových opatření. Platí ode
dneška a dotknou se zejména
neočkovaných. Vláda již v pá-
tek oznámila, že pro vstup
do restaurací, kaváren, kadeř-
nictví nebo na kulturní
a sportovní akce už nebude
stačit negativní test na koro-
navirus, nově bude potřeba
doklad o vakcinaci nebo pro-
dělání nemoci. Stejná pravi-
dla budou platit pro hotely či
lyžařské vleky.
Kancléř Alexander Schallen-

berg a místopředseda vlády
Werner Kogler uvedli, že zpřís-
něná opatření budou v plat-
nosti nejméně do Vánoc.

Zájem je nejen ve Vídni
Po pátečním oznámení re-

strikcí vzrostla čekací doba
v největších očkovacích cen-
trech ve Vídni na půldruhou
hodinu. Ve spolkové zemi

Salcbursko se během soboty
přišlo spontánně naočkovat
1400 lidí, přičemž v poslední
době takto činilo nanejvýš
2000 lidí týdně. Velký zájem
o vakcinaci zaznamenali
zdravotníci i v Tyrolsku a Vo-
rarlbersku.
V Rakousku se zhruba deví-

ti miliony obyvatel přibylo
za posledních 24 hodin
8554 případů nákazy, což je
nejvyšší nedělní bilance
od začátku epidemie covi-
du-19 v zemi.
V nemocnicích je momen-

tálně 1903 pacientů, z nichž
365 je na jednotkách inten-
zivní péče. ČTK

Sousedé
ve frontách

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Bohaté složení s 20% obsahem
aloe vera a olejovými složkami
dodá rukám hebkost a hydrataci.
Podporuje ochrannou funkci
pokožky.

Balea
krém na ruce
s aloe vera
100 ml

2990
DLOUHODOBÁCENA

od 16.09.2019 29,90Kč

KčDORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

Balea
krém na ruce 
s aloe vera 
100 ml

29

VEGAN

‘Ndrangheta je zakořeněná
v nejchudším italském regionu
Kalábrii.

● Již v 90. letech překonala co
do bohatství a moci sicilskou
mafii Cosu Nostru a kontrolu-
je většinu kokainu proudícího
do Evropy.

● Nelegální výdělky investuje
do legální ekonomiky a její
schopnost infiltrovat se do ka-
lábrijské veřejné správy jí
umožnila získat lukrativní za-
kázky a upevnit svou moc.
Síť ’Ndranghety má asi 150 ro-
din.

Nadčasový
autoped
Sledujete britskou sufražet-
ku Florence „Fay“ Norma-
novou (1883–1964) na mo-
torovém skútru neboli
autopedu v roce 1916. Fay
byla chotí sira Henryho
Normana, známého novi-
náře a liberála, od nějž
dostala tento autoped, je-
hož výroba probíhala
v New Yorku letech 1915
až 1922. Dosahoval rychlos-
ti až 32 km/h. V podstatě
se jednalo o velkou kolo-
běžku, jelikož se na něj ne-
dalo posadit, řídítka byla
sklápěcí a motor poháněl
přímo přední kolo. Tyto
skútry se těšily velké obli-
bě pošťáků v New Yorku,
policistů, pilotů, ale i ma-
jetnějších lidí jak v USA,
tak v Evropě. HAL

Italská mafie. Největší proces za třicet let
Novodobá mafiánská „chobotnice“

Číslo dne

4
Silný vítr u pobřeží Floridy si
vyžádal odklad návratu čtveři-
ce astronautů z Mezinárodní
vesmírné stanice ISS, kde po-
bývají od jara. Američtí astro-
nauti Shane Kimbrough a Me-
gan McArthurová, Francouz
Thomas Pesquet a Japonec
Akihiko Hošide se původně
měli vrátit na Zemi dnes, mís-
to toho přistanou v oblasti
Mexického zálivu až v zítřej-
ších časných ranních hodi-
nách středoevropského času.
Čtveřice strávila na Meziná-
rodní vesmírné stanici šest
měsíců. ČTK

Krátce

Vědci zápasí
s hlavou státu
Jednadvacet brazilských
vědců odmítlo vysoká vy-
znamenání, jež jim udě-
lil prezident Jair Bolsona-
ro. Protestovali tím proti
prezidentovu rozhodnu-
tí upřít stejné ocenění
dvěma jejich kolegům,
jejichž výzkum se vládě
nelíbí. Bolsonaro má
potíže kvůli svým názo-
rům na koronavirus.
Dokonce mu hrozí obvi-
nění z podceňování ne-
bezpečí koronaviru
a špatnému rozhodování
v době epidemie
covidu-19.

Jedinečný fejk
Ve Francii se bude v auk-
ci prodávat věrná,
400 let stará kopie slav-
ného obrazu Mona Lisa
od Leonarda da Vinciho.
Aukční síň Artcurial
předpokládá, že by se
mohla vydražit až
za 200 tisíc eur, pět mi-
lionů korun. ČTK

inzerce

FACEBOOK
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Nakoupím a zaplatím online
na dm.cz, vyberu svou
oblíbenou prodejnu dm
a již za 3 hodiny si svůj
nákup vyzvednu.

”CO
POTŘEBUJI, CHCI
CO NEJDŘÍVE“

dm.cz

EXPRESNÍ
VYZVEDNUTÍ

dm.cz/expres

O víkendu se
propojí umění,
design i světelné
instalace.

Tento víkend se propojí jedna
z nejznámějších galerií v Pra-
ze – The Chemistry Gallery –
s unikátním prostorem Gab-
riel Loci na pražském Smícho-
vě a uspořádá zde Art Festival.
Na akci nazvané Co nám nedá
den, má noc, kde se představí
nejen rezidenční umělci, kteří
mají svůj ateliér v Gabriel
Loci, ale široká veřejnost bude
moci zhlédnout výstavu dal-
ších progresivních umělců,
dílamódních návrhářů, k vidě-
ní bude také světelná instalace
a celou akci doplní živá hudba.

Akce začíná v pátek v 18 ho-
din vernisáží, během které bu-
dou díla umělců doprovázena
živou kapelou The Muslim
Jew, the Ugly and the
Drummer. Hudba instrumen-
tální kapely bude během verni-
sáže tajuplným způsobem do-
plňovat atmosféru bývalého
kláštera.

Na výstavě Co nám nedá
den, má noc budou během ce-
lého víkendu vystavena napří-
klad díla malířky Laury Lim-
bourg, která se v loňském roce
stala vítězkou Ceny kritiky
za mladou malbu. Limbourg,
jež v příštím roce dokončí stu-
dium na pražské AVU v atelié-
ru Josefa Bolfa, ve svých dílech
podtrhuje závažnost proble-
matiky prostituce a sexuální
turistiky. Dále se na výstavě
představí Michaela Červená
se svými vyšívanými obrazy,
deníkovými záznamy a auto-
matickou malbou. Chybět ne-
bude ani další rezident, mladý
sochař Patrik Adamec, který
nachází inspiraci v přírodě

a v maličkostech kolem nás
a jehož fascinují lidé a prostor
a jejich vzájemné ovlivňování.
Mezi další mladé umělce bu-
dou patřit Juraj Ďuriš, Jan Sou-
mar nebo Martin Malý.
Ze střední generace například
malířka Kamila Ženatá.

Přehlídka moderního umě-
ní bude uspořádána v Rajské
zahradě, v jednom z nejkrás-
nějších sálů Gabriel Loci,
a v přilehlých prostorách prv-
ního a druhého patra bývalé-

ho kláštera. Chodbu, jež obklo-
puje Rajskou zahradu, zaplní
svojí audiovizuální instalací
Jan Poš, který studoval ateliér
time based media na UJEP
v Ústí nad Labem a nyní je stu-
dentem ateliéru sochařství
na pražské AVU.

Část Art Festivalu je určena
módním návrhářům. Ve Slou-
povém sálu budou k vidění
a také ihned k zakoupení rea-
dy-to-wear kolekce dobře zná-
mých módních ikon, jako je

Klára Nademlýnská, Zoltán
Tóth, Lukáš Krnáč nebo Tereza
Rosalie Kladošová.

Knihovna, jedinečná a také
nejvíce zachovalá místnost bý-
valého benediktinského kláš-
tera, bude hostit po celou
dobu akce NFT Gallery. NFT je
zkratka slovního spojení
„non-fungible token“, což lze
přeložit jako „nezastupitelný
token“. Jedná se o revoluční
způsob prodeje pro digitální
umělce, díky němuž se vytvoří
k jejich dílu jedinečný certifi-
kát a označí ho tak za pravý
originál, který je jen jeden
a nelze jej zaměnit. NFT je
možné koupit za kryptoměny,
nejčastěji ethereum. Jedná se
o jednu z prvních výstav NFT
v ČR, vystavovat zde budou:
čtyrčlenné uskupení NotReal
Virtual, Dalibor Cée, Tomáš
Vavříček či Jan Sládeček, který
v uplynulých letech působil
jako digitální tvůrce v Los An-
geles.

Víkendová akce je zdarma.
V pátek po vernisáži bude ná-
sledovat v Lustrovém sále par-
ty:WELLWET, kde zahraje nor-
ský DJ Skatebard. Cena vstu-
penky na party je 450 Kč
namístě, vstupenky jsou k dis-
pozici za 350 Kč také v před-
prodeji na GoOut. Oba dva ví-
kendové dny pokračuje celá
akce od 11 do 19 hodin. MET

O víkendu se protne několik druhů umění. THE CHEMISTRY GALLERY

Severský
Po roční odmlce uspořádá
Severský filmový klub v lis-
topadu a prosinci 11. pře-
hlídku Severský filmový
podzim 2021. Festival při-
nese do českých a morav-
ských kin atraktivní nabíd-
ku snímků ze Švédska, Nor-
ska, Finska, Dánska, Islan-
du a Litvy. Slavnostní zahá-
jení festivalu proběhne
ve čtvrtek v 18.30 v praž-
ském kině Lucerna, promí-
tat se bude švédské drama
Jak jsem se stal komikem
(na snímku). MET

Co nám nedá den, má noc.
Akce Art Festival v Gabriel Loci

Galavečer Český slavík 21 pro-
běhne 19. listopadu. Již nyní
lze říct, že padl rekord v počtu
hlasujících, a to za celou histo-
rii této hudební ankety, která
sahá až do roku 1962. Téměř
1,6milionu hlasů poslalo v rám-
ci hlasovacího systémuD21Kar-
la Janečka do finále 12 interpre-
tů v kategoriích Zpěvák, Zpě-
vačka, Kapela a nově Hip Hop &
Rap. Seznam dvanácti finalistů
v každé kategorii si lidé mohou
prohlédnout nawebuwww.ces-
kyslavik.cz, kde zároveň mo-

hou hlasovat v kategorii Objev
roku. „Pro tuto kategorii budou
hlasující vybírat z předem no-
minovaných, které určila šesti-
členná porota složená z hudeb-
ních odborníků. Nominovaný-
mi jsou zpěvačka a raperka An-
nabelle, kapela Bert & Friends
a písničkář Michal Horák. Hla-
sy pro tyto hudební nováčky
lze posílat až do poloviny gala-
večera,“ říká ředitel ankety Ja-
kub Horák. Moderátory večera
budou Aleš Háma a Ondřej So-
kol. MET

inzerce

Český slavík. Hlasování
láme letité rekordySF STUDIOS
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INZERCE

3 – CÍL, RÝČ

4 – KLEK,
OTEC, SKLO

5 – ANODA,
KORZO,
LALOK, MRKEV

6 – BLAMÁŽ,
OBUŠEK, ŠNEČEK,
ŠPIČKA

7 – ALMUŽNA

10 – BEDNÁŘSTVÍ,
ČÍSLOVAČKA

Doplňte do obrazce všechna slova.
Tajenka je v označených políčkách.

1 2 3 4 5

DNES

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.45 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.05 StarDance XI ... kolem

dokola
20.15 Rapl II (10/13)
21.20 Reportéři ČT
22.00 Krotitelé dluhů
22.30 Kvarteto
00.00 AZ-kvíz
00.35 Malá farma
01.00 Kuchařská pohotovost
01.25 Z metropole, Týden v re-

gionech
01.55 Kalendárium

16.45 Letecké katastrofy
17.30 Bedekr VII
18.00 Poslední hodiny první

světové války
18.50 Kostarika – bohatství

tropického lesa (1/2)
19.15 Co Čech, to chovatel (2/8)
19.25 Československý filmový

týdeník 1971 (1382/2379)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Nejzajímavější divy staro-

věku (10/10)
20.50 Hitlerův kruh zla (9/10)
21.45 Oslněni sluncem
23.50 Americká idyla
01.35 Queer: Sex, beat a video
02.00 Historie.cs

15.55 KriminálkaMiami III
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4146)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Specialisté (146)
21.25 Specialisté (52)
22.30 Policie Chicago III (1)
23.25 KriminálkaMiami III
00.25 KriminálkaMiami III
01.20 Odložené případy VI (9)
02.05 Policie Chicago III (1)

Krimiseriál (USA, 2015-2016)
03.00 Na lovu
03.45 Gympl s (r)učením ome-

zeným (35)
04.45 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Hvězdy nad hlavou (11)

Sociálka. Seriál (ČR, 2020)
21.30 Tlouštíci
22.35 Hledá se táta a máma
23.50 Šéfem za pár minut II
00.25 Policie v akci
01.25 Komisař Rex VIII (14)

Bestie je konečně mrtvá. Krimi-
seriál (N/Rak., 2003)

02.25 Jake a Tlusťoch III (25)
Danny. Krimiseriál
(USA, 1987-1992)

03.25 Policie Hamburk VIII (30)
04.25 Jak se staví sen

09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Sejmi zločin
14.45 Óčko hity
15.00 Mixxxer e-sport
17.00 Óčko hity
17.30 Mama kydy
17.35 Óčko hity
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si tělák
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
20.30 Over Drive
20.35 Óčko hity
21.30 NakedWarm-up
22.00 Naked Attraction
22.30 Drive
23.00 Óčko flirt

BERAN 21. 3. – 20. 4.
Společnosti se nevyhýbáte, naopak se snažíte
zaujmout a pořádáte nejrůznější akce. Občas
si musíte vyhodit z kopýtka a zabavit se!

VÁHY 23. 9. – 23. 10.
Zahlédnete něco, co si na první pohled zamilu-
jete. Není to ale nic, co by bylo pro vás – daná
věc vás totiž může úplně zruinovat.

BÝK 21. 4. – 21. 5.
Finanční sféra vám teď přináší samé komplika-
ce a máte nečekané výdaje. V práci jste nedo-
stali zaplaceno za vše, co vám bylo slíbeno.

ŠTÍR 24. 10. – 22. 11.
Konečně jste potkali osobu, která s vámi
dokonale ladí. Čekáte, kdy se váš vztah posu-
ne dál, a najednou přijde obrovské zklamání.

BLÍŽENCI 22. 5. – 21. 6.
Poslední dobou jste se v práci cítili vyhořelí
a bez nápadu. Vaše pověstná kreativita byla
pryč a vy jste tak nemohli pracovat naplno.

STŘELEC 23. 11. – 21. 12.
S rodinnými příslušníky chcete utužit vztahy,
ale moc vám to nejde. Přestaňte tlačit na pilu
a dejte věcem přirozený průběh!

RAK 22. 6. – 22. 7.
Pozor, i z drobné rýmy se může vyklubat oš-
klivý kašel, nebo dokonce angína. Pokud se
necítíte úplně fit, pořádně se vylečte!

KOZOROH 22. 12. – 20. 1.
V práci se snažíte být na jednoho kolegu milí,
a to i když si to vůbec nezaslouží. Díky němu
je v práci dost negativní atmosféra.

LEV 23. 7. – 22. 8. VODNÁŘ 21. 1. – 20. 2.
Možná to tak nevypadá, ale v rodině to máte
idylické. Můžete být rádi za to, jaké lidi kolem
sebe máte. Ne každý má takové štěstí.

PANNA 23. 8. – 22. 9.
Jste pozitivně naladění a máte pocit, že prá-
ce je pro vás zábava. Vstáváte do zaměstnání
s radostí a těšíte se na každý nový den.

RYBY 21. 2. – 20. 3.
Potkáte člověka, kterého už jste dávno ode-
psali. Ozývá se jen tehdy, když něco potřebuje,
a jinak se vám neozve, co je rok dlouhý.

Týdenníhoroskop 8. 11. – 14. 11. 2021

Poslední dobou jste šli hodně do sebe a snaží-
te se věnovat své rodině, zájmům, ale i práci.
Doufáte, že se něco ve vašem životě změní.

Tuto službu poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., P.O. Box 14, Praha 5, 110 05, technicky zajišťuje Materna,
1 sms/55 Kč vč. DPH, 1min/70 Kč vč. DPH,max. délka hovoru 17minut, www.ema.bz, www.platmobilem.cz

Luštěnka

Počasí

Sudoku

TV tipy
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Lomnický štít. Káva s božským
výhledem na svět pod vrcholy
A dnes Vysoké Tatry! Z Demänovské doliny v Níz-
kých Tatrách, kde se můžete ubytovat třeba v ho-
telu Grand s wellnessem zahrnujícím bazén,
vířivky i několik saun (sledujte epidemickou situaci
na Slovensku, některé okresy zavřely hotely), se za ho-
dinu a čtvrt přesunete autem do ještě vyšších
Tater. Vlastně do těch nejvyšších. Auto nechte
v Tatranské Lomnici, sedněte do lanovky na
Štart a pak na Skalnaté pleso, a pokud si uděláte
předem rezervaci na přesný čas, vydejte se rov-
nou do oblak na druhý nejvyšší štít Vysokých Ta-
ter. Počítejte však s tím, že visutá lanovka překo-
návající 855metrové převýšení na Lomnický štít
ve výšce 2634 metrů stojí pro jednoho 46 eur. Jíz-
denka je zpáteční, dolů byste po svých jít nechtě-
li. Nahoře stojí hvězdárna, k dispozici je ale spí-
še kavárna Dedo. Můžete si tam také objednat
noc pro dva v apartmánu. Z vyhlídkové plošiny
je krásný pohled dolů. Na vše tu máte jen nece-
lou hodinu, protože pak bude tlampač vyvolávat
vaše číslo jízdenky a budete muset zpět dolů.
Na „Lomničák“ můžete i po svých, ale pouze
za doprovodu horského vůdce.

Hrebienok. Za 11 dní tu otevřou
katedrálu postavenou z ledu
V nadmořské výšce 1272 metrů se v těchto dnech
pilně pracuje na slovenském unikátu. Navštíví-
te-li podzimní Vysoké Tatry, nevynechejte výlet
lanovkou na Hrebienok. Každou zimu tu totiž
stojí Tatranský ledový dóm. Kouzelné místo, kte-
ré vás přenese do zimní pohádky, letos otevřou
19. listopadu. Pracuje na něm několik umělec-
kých řezbářů, vedle Slováků a Poláků i několik
Čechů. Téma majestátní ledové stavby složené
z téměř dvou tisícovek vytvarovaných ledových
kvádrů bylo ale v době naší návštěvy stále tajné.
Nicméně minulé roky to byly vždy katedrály, tře-
ba Notre-Dame (2019) nebo Sagrada Familia
(2017). Stavebníci se při stavbě dost nadřou –
jeden ledový blok vyráběný v polské Vratislavi
váží až sto padesát kilo. Řezají je pilami, stejně
jako dřevo. Velmi zajímavá podívaná. Hned
naproti stanu, kde dóm vzniká a který chladí čty-
ři výkonné klimatizace, je naopak vytopená
expozice Kvantarium. Jde o interaktivní galerii
světla: v osmi místnostech uvidíte různé světelné
show, exponáty si můžete i vyzkoušet a dozvědět
se plno zajímavostí z fyziky. A nebude to nuda
jako ve škole. TEXT A FOTO: PETR HOLEČEK

PODZIMNÍ TATRY ZVOU NA VÝLET
Chopok. Dejte si čtyři hodiny
na hřebenu i piknik v lanovce
Zlatavé podzimní slunce v těchto dnech zalévá
Vysoké i Nízké Tatry, což je ráj pro fotografy
i turisty. Na Slovensku to vypadá jako v Kanadě
– nad barevnými lesy v nížině se tyčí vrcholky
hor poprášené prvním sněhem. Pokud do Tater
v těchto dnech zavítáte, neprohloupíte. Podzim
je krásné období jako stvořené pro túry, není
tu mnoho lidí a nebudete se mačkat v lanov-
kách. Jen se nezapomeňte pořádně obléct, už
se citelně ochladilo. „A to nás těší, protože brzy
můžeme začít zasněžovat,“ libuje si šéf středis-
ka Jasná – Nízké Tatry Jiří Trumpeš. Společnost
TMR, provozovatel zdejších lanovek a sjezdo-
vek, se po covidové uzávěře na letošní zimu
ostatně dost těší a do rozvoje střediska v Jasné
také investuje. Příkladem je stavba nové kabin-
kové lanovky, která se rozjede až příští zimu.
Zjednoduší přístup z parkoviště v Bielé Púti do
centra lyžařského areálu na Priehybe pod Chop-
kem. Z Chopku ale ještě teď na podzim vyrazte
na čtyřhodinový pochod po hřebeni na vrchol
Ďumbier a zpět. Rozehřát se můžete ve speciál-
ně upravené kabince lanovky pendlující mezi
Kosodrevinou a vrcholem Chopku (na snímku).
Tam vám připraví na 40 minut Sky picnic.
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Vítězkami poháru
Billie Jean Kingo-
vé se v Praze staly
reprezentantky
Ruského tenisové-
ho svazu.

Pohár Billie Jean Kingové
ovládly v Praze ruské tenist-
ky. Finále proti Švýcarkám
rozhodly už ve dvouhrách,
Darja Kasatkinová nejprve
před malou diváckou návště-
vou v O2 areně porazila Jil
Teichmannovou 6:2, 6:4 a po-
tom Ljudmila Samsonovová
udolala Belindu Bencicovou
3:6, 6:3, 6:4.
Po předání poháru na tisko-

vé konferenci následovala
slovní výměna. Belinda Benci-
cová dorazila na konferenci
se zarudlýma očima, kapitán
švýcarského týmu Heinz
Günthardt zase častokrát po-
užil slůvko „podvod“. Ne-
úspěšní finalisté Poháru Bil-
lie Jean Kingové jen těžko
vstřebávali porážku s Ruska-
mi, soupeřky obviňovali z ne-

čestného jednání. „Celý tur-
naj probíhal v dobrém du-
chu, ale teď se to celé zkazi-
lo,“ čílil se Günthardt.
O co šlo? Ruský kapitán

Igor Andrejev do sobotního fi-
nále původně nominoval Ana-
stasiji Pavljučenkovovou, jen-
že dvacet minut před začát-
kem utkání oznámil, že jeho
jednička má zraněné levé ko-
leno, a proti Bencicové vyslal
Ludmilu Samsonovovou.
Tedy hráčku, která letos

Švýcarku dvakrát přemohla.
A uspěla i v O2 areně, čímž za-
vršila vítězství Rusek 2:0
na zápasy, jelikož Daria Kasat-
kinová předtím zdolala Jil
Teichmannovou.
„Hrály extrémně dobře, za-

sloužily si vyhrát,“ uznal
Günthardt. Zároveň ale sou-
peřky ostře kritizoval za rošá-
du ohlášenou na poslední
chvíli.
„Dvacet minut před začát-

kem nám řekli, že vyměnili
jedničku za čtyřku. Někdo
může říct, že to je chytré, ale
to je nesmysl,“ rozhovořil se
švýcarský kapitán.
„Buď se zranila sama, což

by bylo nešťastné, nebo to

udělali schválně, což by bylo
podvádění. A to není nikdy
chytré. Když mi ruský tým
řekne do očí, že se zranila
dvacet minut před zápasem,
beru to. Ale je divné, že
nejdřív mohla hrát, a pak se
těsně před zápasem najed-
nou zranila.“
Günthardtovo podezření

sdílela i viditelně zdrcená
Bencicová. „Abych byla
upřímná, myslím, že to bylo

ošklivé,“ uvedla. „Ale dobro
nakonec vyhraje, takže se vrá-
tíme a tuhle soutěž vyhraje-
me.“
Reakce protistrany? „Nasťa

předtímhrála dva těžké zápa-
sy ve třech dnech. Chtěla
hrát i ve finále, ale při rozcvi-
čení cítila, že není stoprocent-
ně připravená,“ líčil ruský ka-
pitán Andrejev. „Proto jsme
změnili nominaci.“
„Už večer před zápasem

jsem koleno cítila, ale chtěla
jsem to zkusit,“ přiblížila Pa-
vljučenkovová. „Věřila jsem,
že to půjde, ale při rozehráv-
ce před zápasem jsem ani ne-
mohla podávat.“
Ujišťovala, že zhoršení sta-

vu jejího kolene přišlo až těs-
ně před zápasem.
„A Švýcarkámbych vzkáza-

la, že součástí sportu je na-
učit se prohrávat,“ uzavřela
Ruska. iDNES.cz

Fotbalisté Slavie vedou ligo-
vou tabulku. Ve 14. kole prv-
ní ligy v pražském Ďolíčku
rozstříleli Pardubice 5:0
a před reprezentační pauzou
se dostali do čela tabulky
o bod před Plzeň, která v tom-
to kole pouze remizovala
s Olomoucí 0:0.
Vršovický celek vstřelil

všechny branky po změně
stran. Po dvou gólech zazna-
menali Michael Krmenčík
a střídající Ondřej Lingr, ko-

nečný výsledek stanovil další
příchozí hráč z lavičky,
Ubong Ekpai. V 31. minutě
nedal domácí kapitán Jan Je-
řábek penaltu.
Bez branek skončil také

zápas mezi Zlínem a Jablon-
cem. Zlínští neprohráli a ne-
inkasovali tři kola po sobě,
Jablonečtí čekají na ligovou
výhru už sedm zápasů.
Zápasmezi Spartou a Tepli-

cemi skončil až po uzávěrce
tohoto vydání. ČTK

Fotbal. Slavia dominovala

Atlet roku
Od roku 2016 se pokaždé
v anketě Atlet roku umístil
v první desítce. Dvakrát byl
druhý, první místo mu
však pokaždé uniklo. Až do-
teď. Olympijské stříbro vy-
neslo oštěpaři Jakubu Vad-
lejchovi ocenění českého
atletického krále. „Že to vy-
šlo do třetice, jsem moc
rád,“ glosoval vítěz. ČTK

Zátopek v ČOV
Zahrada před sídlem České-
ho olympijského výboru se
nově pyšní bronzovou so-
chou legendárního běžce
Emila Zátopka (foto vpravo
také herec Václav Neužil,
který jej ztvárnil ve filmu).
Blíží se 100. výročí naroze-
ní čtyřnásobného olympij-
ského vítěze i jeho manžel-
ky Dany. MET

Michael Krmenčík v akci ČTK

O vítězkách poháru Billie Jean Kingové rozhodly už úvodní dvouhry. ČTK

Cestování - nabídka

Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

LÉTO 2022
PRODEJ ZAHÁJEN

CK AGL travel
Ploskovická 19, Praha 8
www.AGLtravel.cz

EXOTIKA ZIMA 2021/22
( 222 231 210, 602 330 913

POZNÁVACÍ ZÁJEZDY
2022

destinace termín popis cena od
KOSTARIKA 21.1.-29.1.´22 příroda, a barvy 51 990
MEXIKO 11.2.-19.2.´22 mayská civilizace 49 990
UZBEKISTÁN 14.4.-24.4.´22 pohádková města 37 990
JORDÁNSKO 22.4.-29.4.´22 skalní města 26 990
MADEIRA 2.5.-9.5.´22 slavnosti květin 21 990
MALTAAGOZO 18.5.-25.5.´22 ostrovy 20 990
.. GRUZIE, PANAMA, KUBA, SRÍ LANKA, SIBIŘ ..

EUROVÍKENDY A MNOHO DALŠÍCH ZÁJEZDŮ

ubytování dny odlety cena od
MAURITIUS 8/9/12/13 denně 29 990
DOMINIKÁNSKÁ REPUBLIKA 8 denně 32 990
GUADELOUPE 8/11 denně 34 590
MALEDIVY 8/12 denně 38 590
SVATÝMARTIN 8 denně 41 590
ARUBA 8/12 denně 45 990

ČOV/BARBORA REICHOVÁ

Hořký konec. „Byl to podvod,“
láteří Švýcaři. „Naučte se
prohrávat,“ oponují Rusové

Krátce



KUPON NA SLEVU
při nákupu

Platí pouze do 30. 11. 2021.
Nevztahuje se na akční či zlevněné zboží,
na služby, na zboží na objednávku.
Nelze uplatnit zpětně. Slevy se nesčítají.
Kupon platí na prodejně i v e-shopu.K
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- 15 %

kusový koberec
DIAMOND 24180/695

od 1 620 Kč/ks
(pro rozměr 80 x 150 cm)

metrážový koberec
DUBLIN HEATHER

AKČNÍ CENA
199 Kč/m2 (šíře role 4 m)

Inspirujte se na jedné z 58 prodejen BRENO nebo na našem
e-shopu s nejširším sortimentem podlahových krytin.

facebook.com/koberce.breno

instagram.com/koberce_breno breno.cz

V barvách
podzimu


